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Protokół z X sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 czerwca 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w Świetlicy Integracyjnej w Złejwsi Wielkiej (budynek GOPS) w godzinach 

od 14.00 do 15.48. W sesji udział wzięło 13 radnych (jeden radny spóźnił się), 7 

pracowników urzędu gminy oraz 2 zaproszonych gości.  

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad X sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)  Przyjęcie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu systemowego pn. 

„Modernizacja oddziałów przedszkolnych w Szkołach Podstawowych na terenie 

Gminy Zławieś Wielka” , 

2) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Zławieś Wielka, 

3) w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 

realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Rzęczkowie, na terenie Gminy Zławieś Wielka 

3. Zamknięcie obrad X sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1.1 Otwarcie obrad X sesji Rady Gminy 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył obrady X sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. Przywitał obecnych. Wyjaśnił, że 

sesja została zwołana na wniosek wójta i tylko on może zgłaszać wnioski do porządku obrad.  

Ad. 1.2 Stwierdzenie prawomocności obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, ze w sesji uczestniczy 12 radnych i jest to wystarczająca ilość do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Ad. 2 Podjęcie uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił zastępcę wójta o omówienie pierwszego projektu uchwały. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że gmina bierze udział w projekcie systemowym w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007 – 2013. Staramy się o dofinansowanie 
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modernizacji oddziałów przedszkolnych w celu poprawy warunków funkcjonowania 

istniejących oraz przygotowanie ich do świadczenia usług dla dzieci młodszych niż te, które 

mają 3 i 4 lata. Całość projektu objęta jest 100% dofinansowaniem. W ramach projektu 

powstaną nowe place zabaw oraz te już istniejące zostaną doposażone. Pomieszczenia trzech 

oddziałów przedszkolnych zostaną dostosowane do wymogów i wszystkie oddziały zostaną 

doposażone. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyraził zadowolenie z uczestnictwa w takim projekcie, powiedział, że mogłoby być takich 

projektów więcej, ponieważ wyrównuje to szanse dzieci w każdej jednostce. Otworzył 

dyskusję, nikt z radnych nie zabrał głosu. Złożył wniosek o nieodczytywanie projektów 

uchwał w całości. W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty 

jednogłośnie. Przeczytał tytuł uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr X/42/2015 

w sprawie przyjęcia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu systemowego pn. 

„Modernizacja oddziałów przedszkolnych w Szkołach Podstawowych na terenie Gminy 

Zławieś Wielka”  

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

O godz. 14.02 z sali obrad wyszedł zastępca wójta.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Omówił radnym przygotowaną wcześniej prezentację. – informacja w załączeniu do 

protokołu. (O godz. 14.12 na salę obrad wszedł radny Janusz Fifielski). 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. Powiedział, że argumenty przemawiające za tym, aby 

podjąć taka decyzje są bardzo silne i przypuszcza, że nie będzie w tym temacie dużej 

dyskusji.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała, czy stawki opłaty za przyłącza były już wcześniej ustalone, czy dopiero teraz 

zostały wprowadzone.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Wyjaśnił, że opłaty te do tej pory były pobierane przez urząd gminy, ale może więcej na ten 

temat powie wójt.  

Jan – Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że od momentu, kiedy na terenie gminy powstały wodociągi takie opłaty za 

przyłącza były pobierane. Jak wynika z ustawy, takie opłaty powinny być pobierane przez 

Zakład Usług Komunalnych, który zajmuje się gospodarka wodno – ściekową. W tej chwili 

stawki opłaty będą niższe niż do tej pory.  

Jerzy Dudzic – radny 
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Poprosił o wyjaśnienie pozycji w kalkulacji dotyczącej amortyzacji środków użyczonych oraz 

kosztów ogólnych. 

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Powiedział, że jak wiadomo amortyzacja jest to odtworzenie. Dodał, że ZUK ma w 

przekazaniu środki z urzędu gminy w postaci hydroforni, stacji podnoszenia ciśnienia i to o te 

amortyzację chodzi. Nie jest ona nawet w pełnej wysokości, dzięki czemu stawki są niższe 

niż powinny.  ZUK ma w użyczeniu pewien majątek gminy dotyczący infrastruktury 

wodociągowej i kanalizacyjnej i należy go amortyzować. W koszty ogólne wchodzą opłaty 

pocztowe, telefony służbowe, węgiel, ubezpieczania, inne media, obsługa prawna i 

informatyczna, energie elektryczna w siedzibie firmy, badania lekarskie pracowników, czynsz 

za wynajem budynku oraz wynagrodzenia pracowników administracyjnych. 

Rafał Żelazek – radny 

Powiedział, że jego zdaniem podwyżka jest znaczna. Nie ma nic przeciwko podwyżkom, ale 

uważa, że w tym przypadku należy zwrócić uwagę na aspekt społeczny. Dodał, że w 

kampanii wyborczej zawsze obiecuje się dużo. Niestety społeczeństwo ubożeje, a wzrasta 

wszystko, tylko nie pensja. W gminie Łubianka w marcu br. również była podwyżka wody i 

ścieków o 1,5%, a nie tak jak w naszej gminie o ok. 20%. Powiedział, że rozmawiał z 

mieszkańcami Złejwsi Małej i niestety ta podwyżka zrodziła w nich negatywne uczucia. 

Zapytał panią skarbnik, co z budżetami szkół, czy są przygotowane na taką okoliczność i skąd 

mają wziąć środki na zapłatę wyższych faktur.  Wyjaśnił, że nie zgłasza żadnego wniosku ani 

o nic nie apeluje, ponieważ każdy we własnym sumieniu rozstrzygnie czy, aż taka podwyżka 

jest wskazana. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że na pewno każdy stanął przed takim dylematem. Jest wiele za i przeciw, ale ma 

nadzieję, że decyzja podjęta przez radę będzie właściwa.  Dodał, że do podjęcia zostanie 

jeszcze projekt nr 3 dotyczący dopłat i jest to dowód, że gmina wychodzi naprzeciw 

mieszkańcom. Uważa, że gdyby zdjąć wszystkie dofinansowania do ZUK, jakie ponosi gmina 

to ceny wody i ścieków byłyby dużo wyższe.  

Janusz Fifileski – radny 

Zwrócił uwagę na to, że to nie gmina podnosi stawki opłat tylko Zakład Usług Komunalnych, 

czyli spółka z ograniczona odpowiedzialnością. Gmina owszem jest 100% udziałowcem, ale 

to prezes ZUK ponosi odpowiedzialność za funkcjonowanie zakładu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił panią skarbnik o odpowiedź na pytanie radnego Żelazka dotyczące budżetów szkół.  

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Wyjaśniła, że szkoły nie mają w budżecie środków na podwyższone opłaty. Należy dokonać 

przesunięcia środków, ale nie jest w stanie teraz powiedzieć skąd.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy nie byłoby zasadne obniżenie taryfy z 20% podwyżki do 15%, a podwyższenie 

dopłat do 15%. Zapytał prezesa, czy rozważał taką możliwość i czy nie lepiej rozważyć 
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ponownie aspekt społeczny. Powiedział, że tak znaczna podwyżka powinna zostać rozłożona 

w czasie, ponieważ głosy mieszkańców nie są przychylne do takiej zmiany.  

Janusz Fifileski – radny 

Powiedział, że prezes przedstawił taką kalkulację do ponoszonych przez zakład kosztów, 

ponieważ nie może z góry zakładać, że rada gminy uchwali dopłaty.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przerwał dyskusję i powiedział, że na ten temat radni będą rozmawiać przy projekcie w 

sprawie dopłat. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos do omawianego 

projektu w sprawie taryf. Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu w omawianej sprawie. 

Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania liczbą 9 głosów za i 4 wstrzymujących się 

podjęto uchwałę 

Nr X/43/2015 

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Zławieś Wielka, 

 

Jan – Surdyka – wójt 

Powiedział, że właśnie wychodząc naprzeciw mieszkańcom postanowiono przedstawić radzie 

gminy uchwałę w sprawie dopłat. Wyjaśnił, że stawka dopłaty nie zmienia się, ponieważ 

wspólnie z panią skarbnik stwierdzili, że na taką dopłatę gmina może sobie jeszcze pozwolić. 

Dodał, że nie ma możliwości większych dopłat, ponieważ wpływy do budżetu nie są większe 

niż w ubiegłym roku. Jeżeli chodzi na przykład o podatek od nieruchomości wpływy 

pozostają na poziomie roku poprzedniego. Wykorzystuje się również tzw. „kruczki prawne”, 

które umożliwiają nawet obniżenie podatku od nieruchomości i już w tym roku dwie duże 

firmy z terenu gminy płacą bardzo małe podatki. Podsumowując powiedział, że jedynie na 

takie dopłaty gmina może przesunąć środki.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję i powiedział, że jeżeli radni będą mieli propozycje większych dopłat to 

prosi, aby wskazać z czego dokonać przesunięcia środków.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, jaka jest ściągalność za wodę i ścieki.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Odpowiedział, że jest ona na bardzo wysokim poziomie i wynosi ok. 98,1%.  

Czesława Walkowiak – radna 

Zapytała, czy nie można założyć liczników na same ścieki, bo wie, że mieszkańcy płacą 

ryczałt, gdzie zameldowane są dwie osoby, a przebywa w domu dziesięć. 

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

 Wyjaśnił, że ryczałt powinni płacić od każdej osoby, ale nie jest w stanie tego skontrolować. 

Założenie przepływomierzy jest niemożliwe, ponieważ są to bardzo drogie urządzenia i 

kosztują ok. 6 tys. zł.  
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Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała, czy pali się czerwona lampka, kiedy przepompownia jest zapchana.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Powinna się palić, ale nie wszystkie działają w prawidłowy sposób. 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytała jak będzie kwota dopłaty do ścieków za 2015 r. 

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Wyjaśnił, że po przekalkulowaniu można przyjąć, że ta dopłata będzie wynosiła 339 993 zł 

netto. Taka będzie wysokość w przypadku utrzymania stawek dotychczasowych dopłat.  

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że ma swoje zdanie na temat dopłat. Pieniądze te powinny być przeznaczone na 

inwestycje związane z kanalizacją. Wyjaśnił, że jest to jego zdanie i własny punkt widzenia. 

Powiedział, że każdy, kto ma kanalizację pod domem, nie martwi się o ścieki, a osoby, które 

wywożą ścieki do Torunia, nie mają dopłat.  Transport i koszty całkowite związane z 

wywozem jest tak wysoki, ze po przeliczeniu 1m3 czy wyniesie 15 zł za m3. Dodał, że radni 

nie martwią się o takie osoby. Za pieniądze z dopłat można by wybudować sieć wodno-

kanalizacyjną i podłączyć kilka wspólnych punktów. Jest wiele potrzeb i uważa, że zamiast na 

dopłaty to na budowę nowych sieci powinny być przeznaczane środki. 

Bogdan Pawłowski – radny 

Powiedział, że popiera kolegę radnego, ponieważ za wygodę, jaką jest kanalizacja trzeba 

płacić. Nie wszyscy maja taką możliwość i dużo więcej płacą za wywóz ścieków.  

Teresa Balicka – radna 

Powiedziała, że w Rzęczkowie jest kanalizacja, i bardzo dużo osób nie jest do niej 

podłączonych, co sprawia, że nie płacą za wywóz ścieków do gminy. Zapytała, czy nie można 

zobligować mieszkańców do podłączenia się do istniejącej sieci.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Z tego, co wie nie ma takiego prawa, które by nakazywało mieszkańcom podłączenie się do 

kanalizacji gminnej.  Jeżeli spełniają wymogi o ochronie środowiska, mają własne szambo i 

podpisaną umowę na wywóz ścieków, to nie można narzucać im niczego z góry. 

Rafał Żelazek – radny 

Powiedział, że w takim razie po tej podwyżce gmina będzie miała kolejny problem, ponieważ 

sama pani skarbnik powiedziała, że nie wie skąd dorzucić pieniędzy do budżetów szkół.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zamknął dyskusję. Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr X/44/2015 

w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 
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realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Rzęczkowie, na terenie Gminy Zławieś Wielka 

Przewodniczący powiedział, że mimo tego, że w porządku obrad nie ma punktu wolne 

wnioski to wykorzystując obecność prezesa, za zgodą pana wójta radni mogą zadawać pytania 

dotyczące technicznych spraw gospodarki wodno-kanalizacyjnej.  

Jan – Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że zdaje sobie sprawę z tego, że nie wszyscy będą zadowoleni z tej podwyżki, ale 

niestety infrastruktura wodno-kanalizacyjna eksploatuje się i należy zająć się jej poprawą i 

ulepszeniem. Dodał, że nie na wszystko uda się zdobyć pieniądze z funduszy unijnych. Nowi 

mieszkańcy domagają się budowy kanalizacji i wodociągów. Kolejny problem dotyczy 

ścieków z zakładów przemysłowych na terenie gminy. Nie spełniają one wymogów 

jakościowych i gmina boryka się z nieprzyjemnymi skutkami odbioru takich ścieków. Jest 

wiele tematów, na które potrzeba dodatkowych nakładów finansowych. Powiedział, że 

dopiero po tych wszystkich zmianach, które planuje się wprowadzić, będzie można 

powiedzieć, że gospodarka komunalna dobrze funkcjonuje. Wyjaśnił, że chciałby być 

optymistą i powiedzieć, że ta podwyżka, która został uchwalona będzie podwyżka 

długotrwałą i nie wróciła już w przyszłym roku. Kiedy objął stanowisko wójta, straty wody 

były ogromne, administracja zajmująca się ściągalnością za wodę i ścieki praktycznie w ogóle 

nie istniała, a straty na wodzie wynosiły ok. 1 miliona złotych. Powiedział, że wiele udało się 

już zmienić. Infrastruktura wodno-ściekowa jest podstawą bytu gminy.  

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że na poprzedniej sesji radny Błędowski zadał pytanie na temat warunków 

technicznych, jakie panują na sieci w Górsku, chodzi głównie o domki jednorodzinne, gdzie 

są drastyczne spadki ciśnienia, a interwencje mieszkańców nic nie dają. Zapytał czy prezes 

zapoznał się z tematem i czy przewiduje jakieś działania w celu poprawy sytuacji.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Wyjaśnił, że produkcja wody jest wystarczająca, natomiast zmienne przekroje rur powodują 

spadki ciśnienia. Sieć ta nie jest na dodatek zewidencjonowana w prawidłowy sposób. Gdy 

pracownicy MARWIT-u odkręcali hydrant spadek ciśnienia był natychmiastowy, dlatego 

został on zaplombowany. Niemniej w okresie letnim będą występować spadki ciśnienia na 

terenie całej gminy z uwagi na to, że wszyscy podlewają swoje ogródki. Jak jest susza 

powinno się pobudować duże zbiorniki retencyjne. Są to kolejne potężne inwestycje na 

przyszłość.  

Sławomir Składanek – radny 

Zgłosił awarię hydrantu przy szkole w Czarnowie.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała, kto kontroluje zapychanie się hydroforni, na których często pala się czerwone 

światła.  

Sławomir Jakubowski – Prezes ZUK 

Przepompownie są objęte harmonogramem kontroli. Pracownicy Zakładu Komunalnego 

objeżdżają przepompownie i sprawdzają stan hydroforni. Powiedział, że byłby bardzo 

wdzięczny na sygnały od mieszkańców, jeżeli taki sygnał ostrzegawczy na hydroforni 
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zostanie przez nich zauważony. Dodał, że na stronie internetowej urzędu można znaleźć 

numery gdzie zgłasza się awarię. Wyjaśnił, że paląca się czerwona lampka sygnalizuje 

problem, ale jedna z 2 pomp pracuje, jest po prostu mniej wydajna. Jeżeli problem nie 

zostanie zauważony to dopiero po dłuższym czasie wyłączają się obie pompy. Dodatkowo 

hydrofornie zostały zaopatrzone w system monitoringu, który umożliwia sprawdzenie w 

siedzibie zakładu obciążenia pomp.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, co zrobić z osobami, które wylewają szambo pod domami sąsiadów, jakiej karze 

bądź nagrodzie podlegają. Powiedział, że pewna osoba ze Starego Torunia ma kanalizację 

pod domem, a nadal nie jest podłączona.  

Jan – Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że gmina nie może nic nakazać, taką sytuację należy zgłosić do innej instytucji, 

która przyjedzie, sprawdzi i ukarze mandatem. Powiedział, że gmina będzie szukała 

sposobów na to, aby mieszkańców zmobilizować do podłączenia się do kanalizacji.  

Ad. 3. Zamknięcie obrad X sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godz. 15.48 zamknął obrady X sesji Rady 

Gminy.  
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